

CEPDIL – Reunió per parlar dels temes que s'abordaran a la Comissió Mixta del dia següent.

Acta 3/2022

Data: dimecres 9 de novembre 2022.

Hora: 14 h

Lloc: en línia via Zoom.

Ordre del dia:

1. Aprovació de l'acta del 20/10/2022.
2. Previsions de convocatòries de places de PDI per l'any 2023
3. Informació sobre la convocatòria d'ajuts a joves investigadores a càrrec de la cura d'infants.

Assistents (13):

Eusebi Colàs, Baldo Oliva, Elisabeth Miche, Ignasi Moreta, Daniele Cozzoli, Jorge García, Lorena Ramirez, Sergio Canalda, Diana Zabala, Héctor López, Sonia Arribas, Laura Pérez.

Excusen la seva absència:

El Baldo, com a president, presideix la sessió.

Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta anterior

Abans d'aprovar l'acta anterior per assentiment, Lorena Ramírez prenc la paraula per avisar a) d'un error de nom entre els membres del grup de treball de Tenure Track, b) suggereix que es tregui "en funcions" en la fórmula "el president *en funcions* presideix la sessió", ja que el president del CE no substitueix ningú, c) i finalment, que es tregui "per unanimitat" en la frase: " s'aprova l'acte de l'última reunió per assentiment i unanimitat".

Daniele Cozzoli recorda a la secretària que s'havia excusat per no haver pogut assistir a la reunió anterior. I el Sergio Canalda demana unes petites rectificacions en la formulació d'alguns punts 2 i 3. Després de rectificar l'acta, els membres aproven l'acte anterior.

2. Previsions de convocatòries de places de PDI per l'any 2023

El president prenc la paraula i anuncia que el vicerector no ha enviat prèviament la documentació sobre aquest tema, llavors no podem dir gran cosa. S'obra una discussió en torn a aquest tema.

El Daniele Cozzoli remarca que s'ha de reclamar aquest document ja que no saben de què places es tracten, ni del nombre de places, ni com es trauran. La

Laura demana quina dinàmica hi ha normalment en les reunions de la Comissió Mixta (CM). Eusebi li contesta que aquestes reunions són prou passives, ja que reben la informació *in situs*. Serveixen per demanar la nostre opinió, i que normalment al CE li falta documentar la seva opinió. L'Hèctor López recorda que la CM serveix per reunir l'empresa (UPF) i la junta PDI. És un lloc d'intercanvi i de negociació. Els acords en la CM són el resultat de una negociació. La empresa ens demana el consentiment per poder legitimitzar algunes decisions. És una dinàmica informal. L'Ignasi remarca que no tenim gaire força si ens basem en el percentatge de votació que hem tingut. Daniele, que va ser sota director del departament d'humanitats, explica que el vicerector fa una reunió amb els caps de departaments de la universitat per fer una previsió de places i que més que demanar les previsions de places, hauríem de parlar de criteris. La UPF té una quantia fixada per cada any i fa anys que aquest nombre no es revisa. Dona l'exemple de la creació d'un nou grau en Humanitats: "Global Studies" que s'ha creat amb un cost zero, quan normalment, per un nou grau sí que s'ha de revisar la plantilla. El Daniele denuncia la precarització de la plantilla dels professors, en particular que hagi un nombre elevat de professors associats comparat amb els professors indefinits i/o fixes i que facin tasques com la de dirigir TFG, que siguin en tribunals i que tinguin la responsabilitat d'una assignatura de grups grans. Segon ell, un associat és un expert i hauria de fer assignatures no troncales. També ens avança que el VR vol revisar el sistema de la atribució de les hores docents. En lloc de 160 HD es passaria a 180 HD. No és normal que més gran sigui la jerarquia d'un professor, menys hores de classe en té.

L'Hèctor diu que per la seva experiència, la determinació de places ja està força decidida i que el sindicat no té gaire marge de maniobra. El que si pot fer el CE i el que ha fet és determinar els criteris d'adjudicació de places per tal d'evitar corrupteles i abusos. Proposa fer una plantilla a partir del nombre d'alumnes tot i que això suposa una feinada. Seria posar un marc de negociació. Es queixa que en dret, hi ha un professor que té 145 alumnes en un GG i 5 seminaris de pràctiques. Pensa que aquest GG s'hauria de dividir entre dos professors per evitar la massificació que hi ha en altres universitats. L'Hèctor demana que figuri en l'acte la queixa formal de que hem de disposar de la plantilla vigent i futura de professors. Els que són a temps complet i els que són no fixes.

El Sergio intervé per dir a l'Hèctor que el document de la previsió de places el té i que hauria de compartir-lo en el plenari tot i que aquest document és antic. Tenim el quadra de la situació del professorat en la memòria anual de la UPF. El Daniel ens passa l'enllaç de la plantilla del professorat de la UPF que és del 13/07/ 2011 i que des de llavors no s'ha renovat.

L'Elisabeth intervé per reconduir la pregunta que feia la Lorena sobre la dinàmica que vol tenir el CE durant els propers anys. Lorena proposa que fem com el Sergio ha suggerit: exigir la documentació al VR si volem treballar.

3. Informació sobre la convocatòria d'ajuts a joves investigadores a càrrec de la cura d'infants.

El president vol passar al punt 3 de l'ordre del dia. Com que aquest punt tracte dels ajuts a joves investigadors i que ja s'ha parlat al Consell de Govern, ningú té res a dir.

La conversa torna al punt 1 de l'ordre del dia i s'aborda la qüestió del tipus de professorat de la UPF. La UPF opta pels Tenure Track per consolidar el personal docent i desestima les altres figures com les de professor lector i Ramón i Cajal. Per establir un Ramón i Cajal, s'ha de passar com mínim uns 5 anys abans de poder optar a una plaça fixa. Això no és competitiu. El Daniele comenta que La llei de la Ciència exigeix que un 40 o 50% de la plantilla sigui funcionaria de l'Estat Espanyol. No és el cas de la UPF que té sobre tot professor laborals. Es comenta la dificultat de trobar un candidat a Rector degut que ha de ser catedràtic i funcionari.

L'Hèctor planteja la idea d'aprofitar el canvi de rector per demanar al futur candidat el compromís de fer una nova plantilla de professorat amb les necessitats docents actuals. Sergio diu que abans ha de consultar el sindicat (CCOO). L'Ignasi proposa que els membres del CE demanin al seu sindicat fer aquesta demanda al futur candidat.

El Jorge García prenc la paraula per dir que ja que no tenim cap documentació per comentar-la, podem tancar la reunió. Demana que només es facin reunions a condició de tenir els documents i que hem d'haver un rol més actiu. La Lorena comparteix el parer del Jorge. Demana que es faci pressió al VR per poder disposar de la documentació abans de reunir-nos, ja que és d'allò que s'ha de parlar en la Comissió Mixta.

Es tanca la reunió amb una queixa formal per la manca de informació de que el CE disposa abans de la CM. Es demana al president que exigeixi a la direcció de la universitat amb prou d'antelació la documentació.

S'aixeca la reunió a les 15h10.